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Επίκαιρη Ερώτηση

 Προς τον Υπουργό Οικονομικών

Θέμα: Μέτρα για την προστασία δανειοληπτών ελβετικού φράγκου

Είναι γνωστό ότι προ δεκαπενταετίας, πολλοί συμπολίτες μας προέβησαν σε

δανεισμό από τις τράπεζες σε ελβετικό φράγκο καθώς η ισοτιμία του με το ευρώ ήταν 1 προς

1,6 ενώ, παράλληλα το ελβετικό επιτόκιο Libor σε σχέση με το Euribor και αυτό της ΕΚΤ

ήταν πολύ μικρότερο. Όμως αυτού του τύπου οι δανειακές συμβάσεις είναι ουσιαστικά

επενδυτικά προϊόντα, ενέχουν μεγαλύτερους πιθανούς κινδύνους που αφορούν τις

συναλλαγματικές αξίες, για την προστασία από τους οποίους υπεγράφησαν τριετή

ασφαλιστικά προγράμματα, η ανανέωση των οποίων όμως έγινε χωρίς να τηρηθούν

σύννομες διαδικασίες από πλευράς τραπεζών.

Το 2015, έχοντας οι Έλληνες δανειολήπτες στο σύνολό τους διανύσει μια πενταετία

οικονομικής κρίσης, έρχεται η Κεντρική Ελβετική Τράπεζα να απελευθερώσει την ισοτιμία

του ελβετικού φράγκου  με αποτέλεσμα οι δανειολήπτες να βρεθούν να οφείλουν πολύ

περισσότερα χρήματα από αυτά που είχαν λάβει αρχικά, ακόμη και αυτοί

που κατέβαλαν κανονικά τις δόσεις των δανείων τους. Είναι χαρακτηριστικό ότι αυτή τη

στιγμή, το ύψος των οφειλών από αυτές τις δανειακές συμβάσεις ανέρχεται περίπου στα 9

δισεκατομμύρια ευρώ όταν ο αρχικός δανεισμός ήταν αξίας 7 δις ευρώ.

Σύμφωνα με καταγγελία του Συλλόγου Δανειοληπτών Ελβετικού Φράγκου έχουν

πληρώσει ποσά που υπερβαίνουν το αρχικό ποσό δανεισμού, και όμως σήμερα χρωστάνε

πολύ περισσότερα από το αρχικό ποσό που δανείστηκαν.

Το πρόβλημα αυτό έχει προκύψει και σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες όπου όμως λύθηκε

υπέρ των δανειοληπτών, μετά από απαντήσεις του Δικαστηρίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης

(Δ.Ε.Ε.). Στην Ελλάδα, δυστυχώς η κυβέρνηση εξαντλεί την τυπικότητά της, αναφορικά με

τις διατάξεις του Νόμου 2251/1994 (άρθρο 10, παρ. 21), ως μη εφαρμοστέες για την

προστασία των συμπολιτών μας και χωρίς αναδρομική ισχύ.

Δεδομένου ότι:

● Από 16/9/22 έχει κατατεθεί πρόταση της Επιτροπής Δανειοληπτών σε Ελβετικό

Φράγκο βασιζόμενη σε παλαιότερη πρόταση από το 2015 του Συνηγόρου του

Καταναλωτή, για κατάθεση τροπολογίας σχετικά με το θέμα προκειμένου να

αποκατασταθεί η δικαιοσύνη για την άμεση ανακούφιση των δανειοληπτών, η οποία

ακολουθεί τη λογική του «Να πληρώσουν για ότι δανείστηκαν».

● Δε χρειάζονται τελεσίδικες αποφάσεις για τη νομοθέτηση παρά πολιτική βούληση.

Ερωτάται ο Υπουργός:

1. Γιατί μέχρι στιγμής δεν έχει γίνει καμία ενέργεια για την αποκατάσταση της

δικαιοσύνης και την ελάφρυνση των συμπολιτών μας; Αμφισβητεί η κυβέρνηση την

οικονομική και κοινωνική διάσταση του προβλήματος;

2. Δεσμεύεται για την απαραίτητη πολιτική παρέμβαση μέσω της κατάλληλης

τροπολογίας προκειμένου να αποκατασταθεί αυτή η αδικία εις βάρος των

δανειοληπτών ελβετικού φράγκου;
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